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Kassandra Eleni Bredrup Petsa FRP 
Kenneth Svendsen FRP 
Michael Sagnes FRP 
Sophia Marie Toresen Stemland FRP 
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Truls Martin Aanstad H 
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Varamedlemmer Parti 
Anne Fagerthun Stenhammer SV 
Irene Andreassen SV 

 

Andre: 
Ellen Beate Lundberg 
Geir-Ove Kjellbakk 
Hans Erik Reinvik 
Hans Fredrik Sørdal 
Ida Bjørkquist 
Ingrid Steen Navjord 
Ketil Hugaas 
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Mads Sandvik 
May-Britt Pedersen Delbekk 

 
 
 
 
Møtenotater: 

Møtet var innkalt på lovlig måte. Møtet var kunngjort i distriktets lokalavis, og 
dokumentene var utlagt til ettersyn på kommunens hjemmeside. 
Ordfører Marlen Rendall Berg og varaordfører Nils-Christian Steinbakk ledet møtet. 
 
Folkevalgtopplæring LVK.  
 
 
Møteinnkallingen ble enstemmig godkjent. 
 
Merknader til sakslista: 

· en ekstra sak unntatt offentlighet 
 
Saklisten med tillegg ble enstemmig godkjent. 
 
Merknader til dagsorden 
Turid Willumstad (H) stilte følgende spørsmål: 
 
Mitt spørsmål går på håndtering av informasjon om barns helseutfordringer for de 
som går i barnehage og på skole.  
 
Har nettopp lest i media om et tilfelle hvor en elev på en skole med matallergi 
dessverre fikk et tragisk utfall. Det ble konkludert med at tragedien mest sannsynlig 
kunne vært unngått, dersom kommunen hadde hatt skikkelige rutiner på plass.  
 
 
Mitt spørsmål er da: 
Har Fauske kommune rutiner og handlingsplan for håndtering av barns 
helseutfordringer?   
Hvordan gjøres ansatte og da spesielt tilfeldige vikarer kjent med barnas 
helseutfordringer? 
 
Det er mange som skal snakke sammen og dele informasjon for at barnas 
helseutfordringer skal kunne ivaretas på en forsvarlig måte og sikre dem et trygt og 
godt læringsmiljø. 
 
Venter ikke svar i dag. 
 
Dagsorden ble enstemmig godkjent. 
 
Presentasjon av reultatene fra kommunekompasset av Håvard Moe, KS konsulent. 
 
Habilitet 
Kenneth Svendsen (FRP): Sak 124/23 
Anne Stenhammer (SV): 124/23 
Vegard Sestå (AP): 121/23 
Per Kristen Løkås (H): 124/23 
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Siv Anita Johnsen Brekke (H) etterlyste sak ang. havbruksutvalgets høring. 
Ordfører svarte: Saken er ikke klar, grunnet manglende tilbakemeldinger fra den 
lokale havbruksnæringen. Ordfører vil følge dette opp med Fauna KF. 
 
Sak 130/23 ble lukket med hjemmel i kommuneloven § 11-5, andre ledd. 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
UNDERSKRIFTER: 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
 
Fauske 20.12.23 
 
 
Lena Sagnes 
møtereferent 
 
 
 
 
utvalgsleder representant representant 

 
Protokollen er godkjent av kommunestyremøtet i møte nr           den 
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Saksliste 
 

Saksnr. Sakstittel  
117/23 Godkjenning av møtebok  

118/23 Referatsaker i perioden  
119/23 Regulering investeringsbudsjett 2023  

120/23 Salten IUA - Ny samarbeidsavtale - Kommunalt 
oppgavefelleskap 

 

121/23 Sjønstå gård - overdragelse og driftsforhold  
122/23 Valg av kraftutvalg for perioden 2023 - 2027  

123/23 Anmodning fra Integrerings- og mangfoldsdirektoratet 
om bosetting av flyktninger i 2024 

 

124/23 Innretting av tjenestetilbud i omsorgstjenesten - 
alternativer til midlertidig omsorgstilbud 

 

126/23 Høringsinnspill til Regjeringens forslag om midlertidig 
endring i utlendingsloven 

 

127/23 Rapportering av status på oppfølging av politiske 
vedtak i kommunestyret pr 03.12.2023 

 

128/23 Delegering av barnehagemyndighetsoppgaver  
129/23 Vigselsmyndighet i kommunen  

130/23 Orientering til kommunestyret fra ordfører Unntatt 
offentlighet 
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117/23: Godkjenning av møtebok 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Møtebok nr. 11/2023 godkjennes. 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 117/23 Vedtak: 
Vedtak: 

Møtebok nr. 11/2023 godkjennes. 

 
 
 
118/23: Referatsaker i perioden 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Dokumentene tas til orientering. 
 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
 
KOM- 118/23 Vedtak: 
Vedtak 

Dokumentene tas til orientering. 
 
 
 
119/23: Regulering investeringsbudsjett 2023 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 28.11.2023 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar regulert investeringsbudsjett 2023 slik det foreligger 
saksutredningen.   
 

 
Kommunedirektørens forslag til innstilling: 

Kommunestyret vedtar regulert investeringsbudsjett 2023 slik det foreligger 
saksutredningen.   
 

 
Formannskap 28.11.2023: 
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Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 105/23 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar regulert investeringsbudsjett 2023 slik det foreligger 
saksutredningen.   
 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektør og økonomileder orienterte. 
 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 119/23 Vedtak: 
Vedtak: 

Kommunestyret vedtar regulert investeringsbudsjett 2023 slik det foreligger 
saksutredningen.   

 
 
 
120/23: Salten IUA - Ny samarbeidsavtale - Kommunalt oppgavefelleskap 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 28.11.2023 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune godkjenner forslag til samarbeidsavtale som Kommunalt 
oppgavefellesskap for Salten IUA. 
 

 
Kommunedirektørens forslag til innstilling: 

Fauske kommune godkjenner forslag til samarbeidsavtale som Kommunalt 
oppgavefellesskap for Salten IUA. 
 

 
Formannskap 28.11.2023: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 104/23 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune godkjenner forslag til samarbeidsavtale som Kommunalt 
oppgavefellesskap for Salten IUA. 
 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt 
 
KOM- 120/23 Vedtak: 
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Vedtak: 
Fauske kommune godkjenner forslag til samarbeidsavtale som Kommunalt 
oppgavefellesskap for Salten IUA. 
 

 
 
 
121/23: Sjønstå gård - overdragelse og driftsforhold 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 28.11.2023 
Innstilling til kommunestyret: 

· Kommunedirektøren bes gjennomføre forhandlinger med stiftelsen Sjønstå gård og 
Nordlandsmuseet med sikte på en forsvarlig og oversiktlig prosess som konkluderer 
med overføring av Sjønstå gård til Nordlandsmuseet.  

 
· Reforhandlet avtale/ ny avtale med Nordlandsmuseet og fastsettelse av årlig tilskudd 

for de tjenester Fauske kommune kjøper av Nordlandsmuseet legges frem for 
politisk behandling i løpet av 2024. 

 
· Avhengig av prosess og fremdrift bes kommunedirektøren om å innarbeide 

eventuelle økte driftsutgifter til Nordlandsmuseet og Stiftelsen Sjønstå gård for 2024 
i forbindelse med økonomimelding 1 i 2024. Alternativt innarbeides økt tilskudd til 
Nordlandsmuseet i budsjett 2025. 

 
Kommunedirektørens forslag til innstilling: 

· Kommunedirektøren bes gjennomføre forhandlinger med stiftelsen Sjønstå gård og 
Nordlandsmuseet med sikte på en forsvarlig og oversiktlig prosess som konkluderer 
med overføring av Sjønstå gård til Nordlandsmuseet.  

 
· Reforhandlet avtale/ ny avtale med Nordlandsmuseet og fastsettelse av årlig tilskudd 

for de tjenester Fauske kommune kjøper av Nordlandsmuseet legges frem for 
politisk behandling i løpet av 2024. 

 
· Avhengig av prosess og fremdrift bes kommunedirektøren om å innarbeide 

eventuelle økte driftsutgifter til Nordlandsmuseet og Stiftelsen Sjønstå gård for 2024 
i forbindelse med økonomimelding 1 i 2024. Alternativt innarbeides økt tilskudd til 
Nordlandsmuseet i budsjett 2025. 

 
 
Formannskap 28.11.2023: 
 
 
Behandling: 
Vegard Setså (AP) stilte spørsmål med egen habilitet. Han sitter i styret i Sjønstå gård. 
Setså ble enstemmig erklært inhabil med hjemmel i forvaltningsloven § 6, første ledd, bokstav 
e. 
 
Kommunedirektørens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 099/23 Vedtak: 
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Innstilling til kommunestyret: 
· Kommunedirektøren bes gjennomføre forhandlinger med stiftelsen Sjønstå gård og 

Nordlandsmuseet med sikte på en forsvarlig og oversiktlig prosess som konkluderer 
med overføring av Sjønstå gård til Nordlandsmuseet.  

 
· Reforhandlet avtale/ ny avtale med Nordlandsmuseet og fastsettelse av årlig tilskudd 

for de tjenester Fauske kommune kjøper av Nordlandsmuseet legges frem for 
politisk behandling i løpet av 2024. 

 
· Avhengig av prosess og fremdrift bes kommunedirektøren om å innarbeide 

eventuelle økte driftsutgifter til Nordlandsmuseet og Stiftelsen Sjønstå gård for 2024 
i forbindelse med økonomimelding 1 i 2024. Alternativt innarbeides økt tilskudd til 
Nordlandsmuseet i budsjett 2025. 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Vegard Setså (AP) stilte spørsmål med egen habilitet. Han sitter i styre i Sjønstå gård. 
Setså ble enstemmig erklært inhabil med hjemmel i forvaltningsloven § 6, første ledd bokstav e. 
 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
KOM- 121/23 Vedtak: 
Vedtak: 

· Kommunedirektøren bes gjennomføre forhandlinger med stiftelsen Sjønstå gård og 
Nordlandsmuseet med sikte på en forsvarlig og oversiktlig prosess som konkluderer 
med overføring av Sjønstå gård til Nordlandsmuseet.  

 
· Reforhandlet avtale/ ny avtale med Nordlandsmuseet og fastsettelse av årlig tilskudd 

for de tjenester Fauske kommune kjøper av Nordlandsmuseet legges frem for 
politisk behandling i løpet av 2024. 

 
· Avhengig av prosess og fremdrift bes kommunedirektøren om å innarbeide 

eventuelle økte driftsutgifter til Nordlandsmuseet og Stiftelsen Sjønstå gård for 2024 
i forbindelse med økonomimelding 1 i 2024. Alternativt innarbeides økt tilskudd til 
Nordlandsmuseet i budsjett 2025. 

 
 
 
122/23: Valg av kraftutvalg for perioden 2023 - 2027 
 
 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Truls Aanstad (H) foreslo følgende på vegne av FRP, H og INP: 
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Ronny Borge 
 
Vegard Setså (AP) foreslo på vegne av AP, SP og SV: 
Ordfører 
Kommunedirektør 
Nils-Christian Steinbakk 
 
AP/SP/SV og FRP/H/INP's forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 122/23 Vedtak: 
Vedtak: 
Som kraftutvalg for perioden 2023 - 2027 ble følgende valgt: 
Ordfører 
Kommunedirektør 
Nils-Christian Steinbakk 
Ronny Borge 

 
 
 
123/23: Anmodning fra Integrerings- og mangfoldsdirektoratet om bosetting av 
flyktninger i 2024 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 28.11.2023 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommunestyre vedtar å bosette 40 flyktninger i 2024. 

 
Kommunedirektørens forslag til innstilling: 

Fauske kommunestyre vedtar å bosette 30 flyktninger i 2024.   
 

 
Formannskap 28.11.2023: 
 
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Ap, Sp og Sv, foreslått av Marlen Rendall Berg, Senterpartiet 
Fauske kommunestyre vedtar å bosette 40 flyktninger i 2024. 

 
Endringsforslag på antallet bosetning av flyktninger - Forslag fra FrP og H, foreslått av Michael 
Sagnes, Fremskrittspartiet 
På bakgrunn av høyt press på kommunens tjenesteleveranse foreslår vi å ta imot 20 
flyktninger ved denne anmodningen. 

 
Kommunedirektørens forslag til innstilling ble enstemmig forkastet. 
FRP/H's forslag fikk 3 (1FRP, 2H) stemmer og ble forkastet. 
AP/SP/SV's forslag ble vedtatt med 4 (2AP, 1SP, 1SV) mot 3 (1FRP, 2H) stemmer. 
 
FOR- 102/23 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommunestyre vedtar å bosette 40 flyktninger i 2024. 
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Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Forslag fra H, FrP og INP, foreslått av Michael Sagnes, Fremskrittspartiet 
Mindretallet ser med bekymring på det presset som ligger på organisasjonen. Det foreslås 
dermed følgende to punkter: 
 
1. Fauske kommunestyre vedtar å bosette 20 flyktninger i 2024. 
2. Fauske kommune implementerer et integreringsbarometer med relevante KPI'er. Dette skal 
gi en indikasjon på hvor godt kommunen lykkes med integreringsarbeidet. 
Integreringsbarometeret bes rapportert med årlig frekvens. 

 
Tilleggsforslag, foreslått av Ole Tobias Orvin, Sosialistisk Venstreparti 
Punkt 2: Kommunestyret ber om at administrasjonene legger frem en rapport på status i 
flyktningsituasjonen på Fauske, som inkluderer beskrivelse og effekt av integreringstiltak som 
kommunen har iverksatt 

 
Michael Sagnes (FRP) trakk forslagets pkt. 2. 
 
Formannskapets innstillling ble vedtatt med 15 (7AP, 1R, 4SP, 3SV) mot 12 (4FRP, 7H, 1INP) 
stemmer avgtt for H/FRP/INP forslag pkt. 1. 
SV's forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 123/23 Vedtak: 
Vedtak: 

1. Fauske kommunestyre vedtar å bosette 40 flyktninger i 2024. 

2. Kommunestyret ber om at administrasjonene legger frem en rapport på status i 
flyktningsituasjonen på Fauske, som inkluderer beskrivelse og effekt av integreringstiltak 
som kommunen har iverksatt 

 
 
 
124/23: Innretting av tjenestetilbud i omsorgstjenesten - alternativer til midlertidig 
omsorgstilbud 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 28.11.2023 
Innstillling til kommunestyret: 

Kommunestyret ber kommunedirektøren utrede forslaget som ligger i saken med å tilby 
deler av Helsetunet 11 borettslag til døgnbemannede omsorgsboliger. 
Kommunedirektøren bes også om å gå i dialog med Valnesfjord helsesportssenter med 
mål om å inngå en avtale for utskrivningsklare pasienter som kan nyttiggjøre seg dette 
kvalitativt gode tilbudet i Fauske kommune. Dialogen må inneholde en forhandling på 
tilpasset innhold og pris. 

 
Kommunedirektørens forslag til innstilling: 

 
Kommunestyret ber kommunedirektøren om å utrede og planlegge for en midlertidig 
løsning i Paviljong 7 i påvente av gjennomføring av prosjekt med bygging av 
permanente heldøgns bemannede omsorgsboliger. Plassene ved Buen korttidsavdeling 
må frigjøres for mer avansert pleie, slik at det kan bidra til å redusere antall 
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overliggerdøgn. 
 
Når Paviljong 7 tas midlertidig i bruk, utsettes samtidig oppfølgingen av tidligere vedtak 
om riving som ble fattet i kommunestyret, inntil heldøgns bemannede omsorgsboliger er 
på plass.   
 
Kommunestyret setter følgende forutsetninger før iverksettelse av tiltak: 

· Utredning og plan for gjennomføring av tiltaket, herunder også bemanning og 
tidslinje må utarbeides 

· Økonomiske beregninger må foreligge 
· Finansieringsforslag fremmes i en egen sak 
· Kommunestyret må vedta bevilgning  
· Bevilgning som innebærer at kommunen øker årlige driftskostnader, må til 

godkjenning hos Statsforvalteren i Nordland som følge av at kommunen er i 
ROBEK.  

 
 
Formannskap 28.11.2023: 
 
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Ap, Sp og Sv, foreslått av Marlen Rendall Berg, Senterpartiet 
Kommunestyret ber kommunedirektøren utrede forslaget som ligger i saken med å tilby deler 
av Helsetunet 11 borettslag til døgnbemannede omsorgsboliger. Kommunedirektøren bes 
også om å gå i dialog med Valnesfjord helsesportssenter med mål om å inngå en avtale for 
utskrivningsklare pasienter som kan nyttiggjøre seg dette kvalitativt gode tilbudet i Fauske 
kommune. Dialogen må inneholde en forhandling på tilpasset innhold og pris. 

 
Kommunedirektørens forslag til innstilling ble satt opp mot AP/SP/SV's forslag. 
AP/SP/SV's forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 094/23 Vedtak: 
Innstillling til kommunestyret: 

Kommunestyret ber kommunedirektøren utrede forslaget som ligger i saken med å tilby 
deler av Helsetunet 11 borettslag til døgnbemannede omsorgsboliger. 
Kommunedirektøren bes også om å gå i dialog med Valnesfjord helsesportssenter med 
mål om å inngå en avtale for utskrivningsklare pasienter som kan nyttiggjøre seg dette 
kvalitativt gode tilbudet i Fauske kommune. Dialogen må inneholde en forhandling på 
tilpasset innhold og pris. 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Per Kristen Løkås (H) stilte spørsmål med egen habilitet. Han er styreleder i Valnesfjord 
helsesportssenter og i Helsetunet borettslag. 
Kenneth Svendsen (FRP) stiIte spørmål med egen habilitet. Han sitter i styret i Valnesfjord 
helsesportssenter. 
Anne Stenhammer (SV) stilte spørsmål med egen habilitet. Hun er vararepresentant til styret i 
Valnesfjord helsesportssenter. 
Løkås, Svendsen og Stenhammer ble enstemmig erklært inhabile med hjemmel i 
forvaltningsloven § 6, første ledd, bokstav e. 
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Formannskapets inntilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 124/23 Vedtak: 
Vedtak: 

Kommunestyret ber kommunedirektøren utrede forslaget som ligger i saken med å tilby 
deler av Helsetunet 11 borettslag til døgnbemannede omsorgsboliger. 
Kommunedirektøren bes også om å gå i dialog med Valnesfjord helsesportssenter med 
mål om å inngå en avtale for utskrivningsklare pasienter som kan nyttiggjøre seg dette 
kvalitativt gode tilbudet i Fauske kommune. Dialogen må inneholde en forhandling på 
tilpasset innhold og pris. 

 
 
 
126/23: Høringsinnspill til Regjeringens forslag om midlertidig endring i utlendingsloven  
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Fauske kommunestyre velger å gi høringsinnspill om midlertidig endring i 
utlendingsloven § 95 a. Kommunens høringssvar er som vedlagt i saksfremlegget.  
 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Endringsforslag, foreslått av Anne Fagerthun Stenhammer, Sosialistisk Venstreparti 
Justis- og beredskapsdepartementet (JD) 
 
Høringsinnspill til Regjeringens forslag om midlertidig endring i utlendingsloven Innledning 
Regjeringen sendte 24. oktober 2023 et forslag om midlertidig endring i utlendingsloven ut på 
høring. I høringsnotatet foreslås en midlertidig beredskapsbestemmelse i utlendingsloven § 
95 a, som innebærer at statsforvalteren i en krisesituasjon med ekstraordinært høye 
ankomster av personer som søker beskyttelse (asyl), kan pålegge kommuner å etablere og 
drifte et midlertidig innkvarteringstilbud til asylsøkere. I forslaget om kommunale asylmottak vil 
det i praksis innebære at når statsforvalteren mener at tilgjengelige løsninger og 
beredskapstiltak ikke er tilstrekkelig for å ivareta asylsøkernes grunnleggende behov, gis 
statsforvalteren hjemmel til å rekvirere fast eiendom etter bestemmelsene i 
sivilbeskyttelsesloven. Fauske kommunestyre er positiv til at Justis- og 
beredskapsdepartementet har tatt initiativ til å fremme høring på forslag til midlertidig endring 
i utlendingsloven. Høringsfristen er 5.desember 2023, men Fauske kommune fikk forlenget 
høringsfristen til 15.desember etter behandling av saken i kommunestyret. 
 
Høringsinnspill fra Fauske kommune 
Ifølge UDIs siste scenariorapport kan det komme 120.000 fordrevne fra Ukraina i 2024. Det er 
en alvorlig situasjon og Fauske kommunestyre har stor forståelse for den prekære 
situasjonen, og at Regjeringen derfor foreslår flere tiltak. Forholdene og vurderingene som 
ligger til grunn i høringsnotatet er velkjent for Fauske kommune. Det er i vår kommune gjort 
en stor innsats for å hjelpe og gi tjenester til flyktningene, og tatt i betraktning kommunens 
størrelse med ca 9600 innbyggere, er arbeidsmengden i kommunen stor. Det er per tiden 485 
flyktninger på tre mottak og 90 bosatte flyktninger (i 2023). Et økt antall personer som søker 
beskyttelse (asyl) vil legge press på de kommunale tjenestene. Kommunen opplever også 
utfordringer med å etablere tjenester for nye asylmottak på kort varsel. Presset på 
kommunenes tjenester vil øke ytterligere når regjeringen i sitt forslag mener å gi Statsforvalter 
hjemmel for å kunne pålegge kommuner å etablere og drifte et midlertidig innkvarteringstilbud 
til asylsøkere. Dette mener Fauske kommunestyre er problematisk for kommunen av flere 



Side 13 
 

grunner. Ikke bare vil det være et inngrep i det kommunale selvstyret, men det setter også 
kommunens velferdstjenester under et stort press – uten at kommunen har innflytelse på en 
slik beslutning. Hjemmelen vil gi Statsforvalter makt, og etter lovforslagets tredje ledd kan 
statsforvalterne utøve rekvireringsrett for fast eiendom etter bestemmelsene i 
sivilbeskyttelsesloven. Disse bestemmelsene gir blant annet staten rett til å kreve avstått 
eiendomsrett, bruksrett eller annen særlig rådighet over fast eiendom og regulerer nærmere 
hvilke prosedyrer som skal følges ved rekvirering, inkludert bestemmelser for økonomisk 
kompensasjon. Regjeringen legger her opp til et inngripende tiltak der makt forskyves og 
privat eiendomsrett tilsidesettes. 
 
Fauske kommunestyre er klar over at normale regler kan måtte vike i en krisesituasjon, men 
er ikke enig i at reglene i utlendingsloven skal settes ut av spill ved en endring i 
utlendingsloven, selv om det er midlertidig og at det kun skal brukes ved behov. Til det er 
virkningen av endringen for inngripende, uforutsigbar og konsekvensene kan bli store og 
utilsiktet. I tillegg til det kommunale selvstyret, og presset som påhviler det kommunale 
tjenesteapparatet, vil det også utløse behov for ikke-planlagte anskaffelser, for eksempel 
bygningsmasse og boliger, hjelpemidler mv. Det gir økonomiske merkostnader for kommunen 
med ukjent størrelse. Selv om det legges opp til at kommunene skal bli kompensert for 
utgifter, fremgår det i høringsnotatet ikke klart hvordan utgiftene til asylmottak og tilhørende 
tjenester skal fordeles. 
 
Uavhengig av om hjemmelen iverksettes eller ikke, legger Fauske kommunestyre til grunn at 
kommunen får dekket alle reelle utgifter som kommer som følge av statlige pålegg og i øvrig 
bosetting av flyktninger og når kommunen er vertskap for flyktningmottak. Fauske 
kommunestyre merker seg at regjeringens forslag ikke inneholder tiltak som verken støtter 
opp om, eller kommer med forslag til, hvordan kapasitetsutfordringene i kommunene kan 
løses. Med allerede press på kommunale tjenester, vil statsforvalterens bruk ny hjemmel med 
å pålegge kommuner å etablere og drifte en midlertidig innkvartering, legge en 
uforholdsmessig stor byrde på kommunen. Dette gjelder ikke bare kapasitets hensyn, men 
også kompetanse, - personellmessige- og økonomiske forhold samt den praktiske 
gjennomførbarheten av oppgaven, vil bli utfordret. Fauske kommune mener det ikke er riktig, 
og heller ikke mulig, å overføre dette ansvaret til kommunene når staten selv har utfordringer 
med å gjennomføre oppgaven. Dette er særlig relevant da forslaget ikke inneholder tiltak som 
støtter opp om eller øker kapasiteten i kommunen. Fauske kommunestyre mener at drift av 
akuttinnkvartering fortsatt skal være en statlig oppgave i nært samarbeid med kommunen. 
 
Økonomisk kompensasjon til kommunen: 
Det legges til grunn at kommuner som pålegges å etablere og drifte et midlertidig 
innkvarteringstilbud for asylsøkere, vil bli kompensert for utgiftene. Fauske kommunestyre 
mener imidlertid at dette bare løser deler av utfordringen. Kommunen har ansvar for å tilby en 
rekke tjenester til flyktninger som skole og helsetjenester. Dersom kommunen pålegges å 
opprette innkvartering, må kommunene raskt utvide tjenestene. Kapasitetsproblemet, som er 
hovedutfordringen, er likevel ikke løst. Høringsnotatet sier ingenting om hva som skal gjøres 
for at kommunen skal kunne bygge opp slik kapasitet i en krisesituasjon. Det skulle vi sett at 
var beskrevet i notatet. 
 
Mangel på personellressurser til å løse oppdrag: 
Fauske kommunestyre ser også utfordringer knyttet til tilgjengeligheten av fagfolk og 
arbeidskraft til kommunal sektor. Fauske kommune opplever denne utfordringen. Etablering 
av akuttinnkvarteringstilbud i kommunens regi vil kreve betydelige personellressurser med 
kompetanse for å sikre trygghet og omsorg for beboerne. Det er nødvendig at regjeringen 
vurderer tiltak som kan styrke rekrutteringen av kvalifisert personell til kommunene, samtidig 
som lokale forutsetninger og behov tas i betraktning. 
 
Oppsummering: 
Drift av akuttinnkvartering må fortsatt være en statlig oppgave i nært samarbeid med 
kommunene. Reglene i utlendingsloven § 95 må ikke settes ut av spill ved en endring i 
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utlendingsloven. Det vil i så fall være et inngrep i det kommunale selvstyret der mer makt 
flyttes til statsforvalteren på bekostning av kommunene. Det setter kommunenes 
velferdstjenester under et sterkt press, uten at kommunene selv har innflytelse på en slik 
beslutning. Det løser ikke kapasiteten, som er hovedproblemet, og da oppfattes endring i 
utlendingsloven som et uhensiktsmessig og inngripende grep som regjeringen foreslår. 
Mange kommuner mangler personell, inkludert Fauske kommune, og et slikt oppdrag som 
høringsnotatet bygger på, vil medføre kostnader for kommunen. Det kan ikke være slik at det 
er Statsforvalteren som bestemmer hvilke utgifter kommunen skal ha. Fauske kommunestyre 
mener det må være opp til kommunen selv å bestemme. Fauske kommunestyre ber 
Regjeringen om å legge bort forslag til endring i utlendingsloven, fordi regjeringen ikke bør se 
seg tjent med å bruke tvang for å løse utfordringen i en krisesituasjon med ekstraordinært 
høye ankomster av personer som søker beskyttelse (asyl). Kommunen ønsker å hjelpe til i en 
vanskelig situasjon, men å gå fra samhandling til tvang mener Fauske kommunestyre ikke er 
veien å gå. 
 

 
Anne Stenhammer (SV) trakk sitt forslaget. 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 126/23 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommunestyre velger å gi høringsinnspill om midlertidig endring i 
utlendingsloven § 95 a. Kommunens høringssvar er som vedlagt i saksfremlegget.  

 
 
 
127/23: Rapportering av status på oppfølging av politiske vedtak i kommunestyret pr 
03.12.2023 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Status på oppfølging av kommunestyrets vedtak, i vedtaksrapport per 03.12.2023, tas til 
orientering. 
 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
 
KOM- 127/23 Vedtak: 
Vedtak: 

Status på oppfølging av kommunestyrets vedtak, i vedtaksrapport per 03.12.2023, tas til 
orientering. 
 

 
 
 
128/23: Delegering av barnehagemyndighetsoppgaver  
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Kommunestyret vedtar kommunedirektørens forslag til løsning av 
barnehagemyndighetsoppgaver inntil ny permanent løsning er på plass, slik: 
 

· For å oppfylle Fauske kommune sine plikter etter barnehageloven delegeres 
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Tom Erik Holteng, leder for Innovasjon og utvikling, de overordnede 
barnehagemyndighetsoppgavene med bakgrunn i sin kompetanse som pedagog 
og fra han tidligere var enhetsleder barnehage i flere år.  

· Etter den midlertidige løsningen for 2024, og inntil pågående prosjekt er 
gjennomført, skal det jobbes for en permanent løsning med siktemål om et 
interkommunalt samarbeid innen barnehagemyndighetsoppgaver.  

 
 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 128/23 Vedtak: 
Vedtak: 

Kommunestyret vedtar kommunedirektørens forslag til løsning av 
barnehagemyndighetsoppgaver inntil ny permanent løsning er på plass, slik: 
 

· For å oppfylle Fauske kommune sine plikter etter barnehageloven delegeres 
Tom Erik Holteng, leder for Innovasjon og utvikling, de overordnede 
barnehagemyndighetsoppgavene med bakgrunn i sin kompetanse som pedagog 
og fra han tidligere var enhetsleder barnehage i flere år.  

· Etter den midlertidige løsningen for 2024, og inntil pågående prosjekt er 
gjennomført, skal det jobbes for en permanent løsning med siktemål om et 
interkommunalt samarbeid innen barnehagemyndighetsoppgaver.  
 

 
 
 
129/23: Vigselsmyndighet i kommunen 
 
Kommunedirektørens forslag til innstilling: 

Kommunestyret utvider med, og tildeler, følgende personer vigselsmyndighet ut 
valgperioden 2023 – 2027 eller så lenge vedkommende har sitt arbeidsforhold i Fauske 
kommune: 

· Tom Erik Holteng 
· …………… 

 
Følgende tekst tilføyes i Retningslinjer for kommunale vigsler: 
Man kan ikke velge sin egen vigsler, men du kan ønske deg en politisk nøytral vigsler. 
Ordfører gjennomfører de fleste vigslene. 
 
 

 
Kommunestyre 13.12.2023: 
 
 
Behandling: 
Navnetilfang fra AP, SV og SP, foreslått av Karl Gunnar Strøm, Senterpartiet 
Fremmer forslag på at Kassandra Petsa gis vigselsmyndighet. 
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AP/SV/SP's forslag og kommmunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 129/23 Vedtak: 
Vedtak: 

Kommunestyret utvider med, og tildeler, følgende personer vigselsmyndighet ut 
valgperioden 2023 – 2027 eller så lenge vedkommende har sitt arbeidsforhold i Fauske 
kommune: 

· Tom Erik Holteng 
· Kassandra Petsa 

 
Følgende tekst tilføyes i Retningslinjer for kommunale vigsler: 
Man kan ikke velge sin egen vigsler, men du kan ønske deg en politisk nøytral vigsler. 
Ordfører gjennomfører de fleste vigslene. 

 
 
 
130/23: Orientering til kommunestyret fra ordfører 
 
      
 
 
 


